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Förtroendevalda: Beslutande:
Birgitta Medin (I\1) ordförande
Majvor \Vestberg Jönsson (5)
Valborg Brink (SPF)
Gunnar Viktorsson (SPF)
Börje \Vedin (SPF)
Ingegerd Zachrisson (SKPF)
Rolf Krohn (SKTF)
Ingrid Sandström (PRO)
Gösta Larsson (PRO)
Leif Lindh (PRO)

Ej beslutande:
Kent Sjöberg (1(D)
Helge Björk (SPF)
Åke Tyberg (SPF)
Ingrid Bylund (SKTF)
Erik Teodorsson (PRO)

Övriga deltagare:

Utses att justera:

Justeringens plats
och tid:

Underskrifter:

Sekreterare:

Ordförande:

Justerande:

Sekreterare Fredrik Åberg Jönsson, Annika Forslin, utredare, Göran
Bergsman, säkerhetsskyddschef, Marie, korttidsboende Tryggebo,
Ulrika, hemtjänst Trvggebo, Gunilla, sekreterare Tryggebo, Mats
Gradh, stadsarkitekt.

Ingrid Sandström

Kommunledningsförvaltningen, 21 februari

Birgitta Medin

1-7

Plats och tid: Tryggebo, Iggesund, kl 13.00-16.00

Paragrafer:

erg Jönsson

.‘-~

~(Q s~d4-~---
In~ridtSandström

Utciragsbestyrkande:



ProtokollHudiksvalls
kommun Sammantröciesciatum

20 12-02-10

Pensionärsrådet

Bevis/anslag
Protokollet örjusterat. Justeringen tNiikönnagiven genom anslag.

Anslagstid, från och med till och med
21 februari 2012 13mars 2012

Förvoringspiats för protokollet
Kommunlednings förvaltningen

Underskriff

Fredr~~AbeJ . nsson

Utdragsbestyrkande:



Hudiksvalls
kommun

. . ..—

Justerandes Utdragsbestyrkande:
sign:

Delges:



. ProtokollHudiksvalls
kommun sommonträciescialum

20 12-02-10

Pensionörsrådet

§ 1 Upprop och val av justerare
Ordförande Birgitta Medin (M) hälsar alla välkommen till sammanträdet.

Ingrid Sandström väljs att justera dagens protokoll. Justeringen sker pa
kommunledningskontoret tisdagen den 21 februari klockan 13:00.

Justerondes Utdrogsbestyrkande:
sign:

/~
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Pensionärsrådet

§2 Godkännande av dagordningen och föregående
protokoll

Till dagens övriga fragor anmäls en fråga avseende trygghetslarm. Frågan besvaras av
säkerhetsskyddschef Göran Bergsman under punkten ~ 7 övriga fragor.

Föregaende protokoll godkänns och läggs till handlingarna.

Juslerandes Utdragsbestyrkonde:
sign:

R
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§3 Seniorers säkerhet i boendet och samhället

Ärendebeskrivning
Göran Bergsman, säkerhetsskvddschef, informerar radet om seniorers säkerhet,
Pepparpeppar kampanjen och efterlyser tips från seniorer hur kampanjdagen ska
bedrivas gärna i nätverksformer.

Pa hemsidan www.msb.sc/pepparpeppar finns information om Pepparpeppar som är
en arligen aterkommande kampanjdag avseende seniorers säkerhet. Dagen har
anknytning till FN:s internationella äldre dag som infaller den 1 oktober varje år.

Det finns broschyrer och informationsmaterial på hemsidan med tips och råd på äldre
dar bland annat motverkandet av fallskador med förebyggande arbete.

1 Hudiksvall har “Pepparpeppar en dag för seniorers säkerhet” bedrivits i nagra ar
med aktiviteter bestaende av utdelande av broschyrer ibland annat Delsbo, Forsa och
Hudiksvall med begränsat deltagande. Det är osäkert om Pepparpeppar dagen kommer
att haflas fortsättningsvis ett önskemal är att samarrangera med seniorföreningarna.

Föreningarnas arsmöten kan vara ett sätt att uppmärksamma dagen. Även
seniordanser kan användas för att visa upp aktiviteter så ocksa i körer och landstingets
rosa buss samt informera handlare/företag om dagen. Även användning av hemsidor
för att fa ut information tas upp som förslag.

Hudiksvall ligger högt i jämförelse med resten av landet avseende antal fallskador. De
flesta fallskador sker inomhus i hemmet. En atgärd är “fixar Hasse” och att seniorerna
använder sig av denna tjänst. Tjänsten har dragits ner då den har nyttjats lite. Ett
förslag är att föreningarna informerar om den här tjänsten. Andra synpunkter som tas
upp av pensionärsradet för att komma till rätta med problemet är bättre skottning,
halkskydd och bra gummisulor.

Göran kommer att mejla till föreningarna. Kontaktuppgifter finns pa kommunens
hemsida under kommun och sedan föreningar. Göran skickar även ut material till
medlemmarna i pensionärsradet om dagen för samverkan alternativt via sekreterare för
pensionärsrådet. Göran finns tillgänglig att besöka föreningarna. Kontaktuppgifter går
ut via protokollet: goran.bergsman(~i)hudiksvall.se, telefon 0650-19108.

Pensionärsradet tackar för informationen.

Justerandes Utdrogsbestyrkande:
sign:

Delges:
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§ 4 Presentation av Tryggebo
Marie, anställd korttidsboende, Ulrika, anställd inom hemtjänst och Gunilla Vestman,
sekreterare, alla anställda på Tryggebo, informerar om verksamheten. Marie Rosengren
och Magnus Hedman är verksamhetschefer på Tryggebo.

Fakta om Trvggebo:

- Flextidsmodell

- Antal personal 74

- Säbo lgh 45

- Korttids/växel 8

- Hemtjänst ärende 96 st

- Budget 27.8 milj

- Utökad nattresurs under 2012

Fördelar flex modell

• Bättre samarbete, man blir en arbetsplats

• Större chans om man väljer att ha ett mer omväxlande arbete, träffa andra

personal, brukare och anhöriga

• Du har möjlighet att välja tjänstgöringsgrad efter önskemål

• Brukarna får i stället för timvikarier träffa samma personal i huset

• “skitsnacket” mellan avdelningar försvinner da man far mer insyn i varandras

vardag-skapar förståelse och att daliga rutiner försvinner.

• Ekonomin förbättras — vilket ska märkas

• De resurser vi har ska användas på rätt sätt till personal och brukare

Ekonomin har gått från underskott på cirka 1,2 1.3 miljoner 2007 och 2008 till
överskott på runt 1 miljon 2011. Annat schema och arbetssätt enligt “Tryggbo
modellen” är en förklaring till förändringen av ekonomin.

Justerondes Utdragsbeslyrkonde:
sign:

k ~ Delges:
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Samma bemanning som tidigare med idag en övertalighet som används där behov
finns.

Förbättring av miljön har genomförts i utemiljön, entrén, dagverksamhet, bibliotek
och innergard. Även aktiviteter som Hudikresor, Borka brygga och sommarspel har
genomförts.

Framtiden behandlades också under några punkter:

• Framtidens kunder ilken är de.. hur bemöter ~rj dem

• Vilka hav och förväntningar kommer att ställas

• Hur ska vi få alla delaktiga i den omsorg vi bedriver

• Hur skapar vi arbetsglädje och behafler den

• Vad är fl bra på — kan vi utöka

• Vad gör vi mindre bra pa — ska vi förändra

• Utöka samarbetet med pensionärsorganisationerna — dialog

• Våga sticka ut — vaga pröva — MOD

“Livet är som en stig som leder inpa okända marker, den kvara kurvi,g, oflimn, backsg men ocksa
vacke,; upptäckande och utmanande., välkommen till T~y,ggebo — med kärlek och omtanke!”

Pensionärsrådet tackar för informationen.

Justerancies Utdragsbestyrkande:
sign:

M Deiges:
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§ 5 Vindkraft

Stadsarkitekt Mats Gradh presenterar Hudiksvalls kommuns arbete med vindkraft och
den pagaende processen med tillägget till översiktplanen avseende vindkraft.

Presentationen bygger på andra omgångens utställningshandlingar.
Kommunfullmäktige har aterremitterat förslaget i väntan på kommande bättre
kunskap om vindarna samt förändringar av riksintresseomradena. Nytt förslag
kommer med en tredje utställning. Den nya kunskapen kommer ut av att nya mer
detaljerade beräkningar kan göras (lOOxlOO meter) som bättre tar hänsyn till lokala
variationer som paverkar vinden.

Befintliga riksintresseområden för vindkraft gicks igenom bland annat en som är
placerad till havs. Hudiksvalls kommun har idag fem vindkraftverk t ex vid
Stockaverken.

Ett annat hänsynstagande vid planering för vindkraftutbyggnad är totalförsvarets
skyddsomrade för väderradar. Vindkraftverk far inte störa signalerna. Väderradarn står
;rid Nianforsen.

En landskapsanalys har tagits fram med hjälp av landskapsarkitekter under föregående
år. Svågadalen, Dellenbygden, centralbygden och kustbandet är känsligaste omradena
för vindkraft etablering.

Platser som gicks igenom med karta och beskrivning av kommunens utpekade
omraden och riksintresseomraden för vindkraftetablering: Järnblästen, Steg, Frisbo,
Överälve, Hälsen, Vårdkasberget, Finnicka, Gretas klackar, Glombo, Vallåsen,
Asberget.

Det har inkommit 350 synpunkter på föreslagna vindkraftomraden. Exempel pa
klagomål är utseende och bullerstörningar.

50 till 60 vindkrafrverk bedöms vara aktuella för att Hudiksvalls kommun ska uppfylla
sin del av nationella malet.

Mats avslutar med: “T/indkraJ? är bra — menpa n~7/ slälle”

Pensionärsrådet tackar för informationen.

Justeroncies Utclrogsbestyrkonde:
sign:

‘~3)J~q /14 Deiges:
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§ 6 Övriga frågor
En övrig fraga som togs upp var trvgghetslarm och hur kommunen ställer sig till att
Telia tar bort all fast telefoni. Göran Bergsman besvarar frågan.

Teia ansvarar inte för trygghetslarmen. Mobilteknik finns för trygghetslarm men det är
problem med täckningen inom vissa omraden. lP baserad teknik finns ocksa att tillga.

Kommande i frågan är att kommunens krisberedskapsråd samlas och Post- och
Telestyrelsen kommer för att diskutera stormen Dagmar. Vissa är fortfarande utan
telefoni efter stormen i december. Den analoga televäxeln möjliggjorde kontakt ut till
boendena. En synpunkt är att det inte gick ut någon information via radio och varför
inte använda postgangen med utskick av brev.

Göran berättar vidare om satsningen på RAKEL (RAdioKommunikation för Effektiv
Ledning och att det är föremal för diskussion hos kommunstyrelsen.

Justerondes Uldrogsbestyrkonde:
sign;

~ /~ Delges;
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§7 Nästa möte

Ordförande påminner att nästa möte äger rum torsdagen den 26 april 2012.

Justerondes Uldragsbestyrkonde:
sign:

H ~ Deiges.


